
2/2017 letnik CXIX52

OBVESTILA ČZS

4. mednarodna konferenca 
čebelarskih organizacij v 
Sloveniji

Letos ČZS pripravlja že 4. medna-
rodno konferenco čebelarskih organi-
zacij, ki bo potekala v petek, 10. mar-
ca 2017, v prostorih Celjskega sejma 
z začetkom ob 13.30. Konferenca bo 
potekala dan pred začetkom 40. Api-
Slovenije in bo zato zelo primeren 
uvod. Prisotnost na 4. mednarodni 
konferenci čebelarskih organizacij so 
nam že potrdili g. McCabe, predse-
dnik Apimondie, ga. Mariya Gabriel, 
poslanka Evropskega parlamenta za 
kmetijstvo in razvoj podeželja, ki delu-
je na področju čebelarstva, dr. Andreja 
Barle Lakota, državna sekretarka Mi-
nistrstva za izobraževanje, znanost 
in šport Republike Slovenije, mag. 
Tanja Strniša, državna sekretarka Mi-
nistrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Republike Slovenije, in prof. 
dr. Janko Božič, Biotehniška fakulteta. 
Ob tej priložnosti vljudno vabimo tudi 
vas čebelarje, da se udeležite 4. med-

narodne konference čebelarskih orga-
nizacij. Predavanja, ki bodo potekala v 
angleščini, bodo simultano prevajana 
v slovenščino.

Prvo mednarodno konferenco če-
belarskih organizacij je ČZS organi-
zirala leta 2010 v Laškem. Na takratni 
konferenci je bil glavni dogodek pod-
pis Deklaracije o zaščiti čebele, ki jo 
je podpisalo kar 17 čebelarskih zvez iz 
različnih držav. Mednarodne konfe-
rence organiziramo vsako drugo leto 
z različnimi cilji reševanja težav v če-
belarstvu. Tako smo na 2. konferenci, 
ki je potekala leta 2012 v Celju, govorili 
o problematiki in reševanju zdravstve-
nega varstva čebel. V Sloveniji na po-
budo Čebelarske zveze Slovenije že od 
leta 2007 poteka medeni zajtrk, ki smo 
ga leta 2014 na 3. mednarodni konfe-
renci o delu z mladimi na področju 
čebelarstva predstavili tudi mednaro-
dnim čebelarskim organizacijam. Ta-
krat je bila s strani prisotnih predstav-
nikov čebelarskih organizacij sprejeta 
skupna izjava konference, v kateri je 
bil poleg drugih sklepov sprejet pre-
dlog o razglasitvi dneva evropskega 

medenega zajtrka. Sedaj po dobrih 
dveh letih lahko vidimo, da se medeni 
zajtrk izvaja ne samo v Sloveniji, am-
pak tudi v drugih državah.

Tokratna tema konference bo pre-
nos čebelarskega znanja v prakso 
– do uporabnikov. Na področju čebe-
larstva se izvaja veliko raziskovalnih 
projektov tako doma kot v svetu. Sku-
pna težava vseh organizacij, ki takšne 
projekte izvajamo, je prenos izsledkov 
raziskav do uporabnikov – čebelarjev. 
Zato bi radi na tokratni konferenci 
spregovorili o načinih obveščanja če-
belarjev o novih dognanjih, s kakšnimi 
težavami se pri prenosu znanja sreču-
jemo in najpomembnejšem vprašanju, 
ali čebelarji to znanje uporabljamo pri 
svojem delu s čebelami. Skupni cilj 
konference je seznanitev z dobrimi 
praksami na področju prenosa znanja 
v čebelarstvo.

Na konferenco smo povabili tudi 
Kmetijski inštitut Slovenije, Veteri-
narsko fakulteto, Nacionalni veteri-
narski inštitut Slovenije ter čebelarske 
organizacije iz tujine.

Aleš Bozovičar, svetovalec JSSČ

Mednarodni izobraževalni 
center za čebelarstvo

V okviru prizadevanj za razglasi-
tev svetovnega dneva čebel (SDČ) si je 
Slovenija med drugim zadala tudi cilj 
trženja znanja in kompetenc. Z name-
nom uresničitve tega cilja sta ministra 

Dejan Židan in Maja Makovec Bren-
čič decembra lani imenovala delovno 
skupino, ki bo pripravila predlog vzpo-
stavitve mednarodnega izobraževal-
nega centra za čebelarstvo ter katalog 
ponudbe izobraževanj na področju 
čebelarstva. Delovno skupino, ki se je 
januarja že prvič sestala, vodi državna 
sekretarka mag. Tanja Strniša (MKGP), 

namestnica pa je državna sekretarka 
dr. Andreja Barle Lakota (MIZŠ). V de-
lovno skupino so bili kot člani imeno-
vani: Borut Bajželj (MIZŠ), Lidija Lipič 
Berlec (MKGP), Elido Bandelj (CPI), 
Marko Borko (ČZS), dr. Andrej Simon-
čič (KIS) in dr. Janko Božič (BF).

MB

Minister Židan o vzpostavitvi med-
narodnega izobraževanega centra 
za čebelarstvo

V času projekta SDČ seznanjamo 
tuje državnike in strokovno javnost 
s pomenom čebelarstva in znanjem, 
ki ga imamo v Sloveniji. Pojavlja se 
vedno večje povpraševanje posa-
meznikov in organiziranih skupin iz 
tujine, ki bi želeli priti v Slovenijo za 
dan, dva ali daljše obdobje in prido-

biti dodatna znanja in kompetence 
iz čebelarstva. Odločili smo se, da 
pripravimo poseben katalog po-
nudbe izobraževanj, ki bodo omo-
gočala tujcem, da za plačilo dobijo 
dodatna znanja. Pripraviti moramo 
tudi ustrezno organizacijsko obliko, 
tj. mednarodni izobraževani center 
za čebelarstvo, v kateri želimo zdru-
žiti strokovno znanje in kompeten-
ce različnih institucij in jih preko 
takšnega centra prodajati in preda-

jati. Imel bo pomembno vlogo sti-
čišča vsega znanja, ki ga v Sloveniji 
imamo. Kot država postajamo pre-
poznavni, ker ima čebela posebno 
mesto in ker imamo kompetence za 
čebelarstvo, ker izdelujemo vrhun-
sko čebelarsko opremo in vrhunske 
čebelje pridelke in izdelke. Vse to je 
naš izvozni produkt, zato se mora-
mo pri takšnih projektih obnašati 
poslovno. Povečati želimo prodajo 
materiala, opreme in znanja.


